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 Gylling Skole
 & Børnehus

 Bestyrelsesmøde og
 fælles årsmøde med
 skolekredsen

 Dato: 30.10.2017
 
  KL. 17.30 - 18.45:
 Bestyrelsesmøde
 
 Kl. 19.00 - 20.00:
 Fælles årsmøde
 

 
 

 Afbud: HP
 
 
 Referent: EB

  
 Punkt:
 

 
 Indhold:

 
  Referat:

 
 

 Opfølgning af referat af 12.9.2017 Ikke noget at bemærke.

 
 

 Orientering ved:
 
                    a) forældrevalgte
                        
                    b) byrådsrep.
 
                    c) ledelse
                        - om skole
                        - om SFO     
                        - om børnehave
 
                    d) personale
 
                    e) elevråd

 
a)
Thomas har været til møde med BUK-udvalget om
styringsvedtægterne. Det blev besluttet at sende det i
høring.
 
D. 13. november mødes formændene med Vivian om
sammenskrivning af høringssvarerne udfra de input,
som enkelte bestyrelser er kommet med.
 
Der er forslag fra forældrerepræsentanter for
børnehuset om, at skolekredsen kommer til at dække
både børnehus og skole på en eller anden måde. Det
tages op på årsmødet senere.
 
b) orientering om at styringsvedtægterne er sendt i
høring.
 
c) Der er inviteret til skolebesøg for de nye børn og
forældre til kommende 0. kl. mandag d. 6. november
kl. 15.00-16.30. 
 
e) elevrådet har arbejdet med, hvordan toiletterne
bruges mere hensigtsmæssigt. Både toiletter og
skraldespande. Der er bl.a. brugt skilte med humor, til
at få eleverne til at huske det.
Det er et nyt tiltag, som eleverne vil evaluere om
efter en måned.
 

5 stk. bilag udsendt
d. 13.10.17
 

Arbejdet med fælles bestyrelse.
Input til høringssvar.
Der udsendes høringsmaterialer fra
forvaltningen
 

Forslaget til "styringsvedtægt for skolerne og
landsbyordningerne i Odder kommune."
 
Forslag blev gennemgået af Thomas og der kunne
kommenteres på indholdet.
 
a) opgaver og kompetencefordeling for bestyrelse og
råd.
 
Punktet Bestyrelsen: Der er ikke bemærkninger. Dog
en snak om, når der står, at formanden udarbejder
dagsorden til mødet, skal det så forstås helt
bogstaveligt eller kan det gøres som hos os, hvor
dagsorden laves fælles på Intra. Denne fleksibilitet
ønskes stadig.
 
Punktet Råd for skole- og børnehuse:
Formål og opgaverne: ikke bemærkning.
 
Sammensætning af råd:
Forslag: De 2 forældrerepræsentanter (fra hver
landsbyordning), der sidder i fællesbestyrelsen er
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"fødte" medlemmer af det lokale råd.
 
Forslag: blandt de 2 medarbejderrepræsentanter i
rådet, vælges den ene af dem som
medarbejderrepræsentant i fællesbestyrelsen. 
Den anden er suppleant i fællesbestyrelsen.
 
Forslag ift. elever:
På samme måde som for personalerep., så foreslår vi,
at blandt de 2 elevrep. fra hver landsbyordning,
vælges den ene som elevrep. i fællesbestyrelsen og
den anden er suppleant.
 
Vi mener samtidig, at der skal være fokus på, at det
er ikke så gamle børn (højest 6. kl.) og at det derfor
kan være lidt svært at deltage alene. Der ønskes
derfor, at enten kan elevsuppleanten også deltage i
fællesbestyrelsesmøderne som observatør eller også
skal der laves et særligt elevforum for de 4 elever i
fællesbestyrelsen, så de lærer hinanden godt at kende
på tværs af skolerne.
 
Der ønskes fokus på elevrepræsentanternes
transportmulighed til de fælles bestyrelsesmøder, som
afholdes i en anden by end hvor de bor.
 
b) Bestyrelsens sammensætning, valg mm.
 
Der var en drøftelse af, at det er lang tid at side 4 år
(forældrerep. for skoledelen). Selvom det står i loven
kunne der stadig være et ønske omulighed for at
kunne få dispensation for 4-årsreglen.
 
Sammensætning af antal medlemmer:
Bestyrelsen er enig om at anbefale modellen i
forslaget, hvor fællesbestyrelsen består af:
9 forældrerep., 4 medarbejderrep., 4 elevrep.
Dog har vi nedenstående ændringsforslag:
 
Der stilles dog spørgsmålstegn ved om det er
hensigtsmæssigt, at fællesbestyrelsen kan beslutte at
der udpeges en repræsentant fra
foreningslivet/erhverslivet til at sidde i
fællesbestyrelsen, da vedkommende ikke
repræsenterer alle 4 landsbyer.
 
Vi anbefaler, at de 2 "pinde" om repræsentant fra
erhverslivet/foreninger slettes.
I stedet for foreslår vi, at der er opmærksomhed på,
at repræsentanter inviteres ad hoc til punkter/emner
på møderne, men at deltageren ikke er en del af
fælles- bestyrelsen.
 
Stk. 5 side 4. Byrådsrep. ønskes ændret, så der ER
repræsentation fra kommunalbestyrelsen i
fællesbestyrelsen.
 
Ift. implementeringsprocessen ønskes, at der bliver
medtænkt bl.a. kursusvirksomhed for den nye
fællesbestyrelse.
 
 

Bilag
 
Bilag
 

Trivselsstatus "tidlig SFO."
 
Herunder revision af
overgangsbeskrivelsen fra
børnehave til skole.
 

Udsættes, men der tages en mere trivselsstatus
beskrivelse med på bestyrelsesmødet d. 30. november
2017..

 
 

Hvordan og hvornår skal vi
markere afslutningen af
renoveringsarbejdet og fejre de
nye rammer.
 

Udsættes

 Evt. Udsættes
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Mødeleder
 

Thomas  

Indkøber
 

EB i stedet for HP.  
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